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В предлагаемой статье осуществляется попытка исследования процессов зарождения и разви-
тия теоретических основ идеи народовластия в богословской традиции Средневековья. Автор по-
следовательно анализирует системы идейных воззрений Аврелия Августина, Фомы Аквинского, 
Манегольда Лаутенбахского, Иоанна Солсберийского и других мыслителей. В работе отмечается, 
что развитие доктрины народовластия в богословской традиции Средневековья обеспечило фор-
мирование теоретического каркаса. В исследуемый период идея народовластия развивается с уче-
том двух взаимосвязанных тенденций. С одной стороны, она оформляется как основной аргумент в 
обоснование производности и ограниченности светской власти монарха. С другой же — формиру-
ется как теоретическая основа нового легитимного основания королевского властвования.
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The proposed article makes an attempt at a study of the processes of the origination and development 
of theoretical bases for the idea of the rule of the people in the medieval theological tradition. 
The author systematically analyzes the systems of ideas of Aurelius Augustinus, Thomas Aquinas, 
Manegold of Lautenbach, John of Salisbury and other thinkers. The paper notes that the development 
of the rule of the people doctrine in the medieval theological tradition has secured the establishment of 
a theoretical framework. The idea of the rule of the people is developed during the studied period taking 
into account two interdependent tendencies. On the one hand, it is drawn up as the main argument in 
justification of derivativeness and limitation of the monarch’s secular authorities. On the other hand, it 
is established as a theoretical basis of a new legitimate ground for the king’s rule.
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